
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 37. posiedzeniu Senatu 

w dniu 12 lipca 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra spraw wewnętrznych Bartłomieja Sienkiewicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

W nawiązaniu do ostatnich wydarzeń na Uniwersytecie Wrocławskim, które miały miejsce podczas wy-

kładu profesora Zygmunta Baumana, w jednym z wywiadów stwierdził Pan: „Problem nacjonalizmu, kseno-

fobii i rasizmu we Wrocławiu narastał od lat”. 

Zjawisko to, jeśli diagnoza dotycząca jego występowania jest trafna, może być bardzo niebezpieczne. 

Zdaję sobie również sprawę z tego, że przekaz medialny często bywa uproszczony. W związku ze stawianą 

przez Pana Ministra tezą, chciałbym zapytać o kilka faktów, które, jak sądzę, wpłynęły na jej ukształtowanie. 

1. Jak wypadają na tle innych miast dotyczące Wrocławia dane operacyjne, którymi dysponuje MSW, na 

temat zagrożenia ze strony skrajnych ruchów politycznych? 

2. Czy interpretując wyniki ostatnich wyborów samorządowych, w których brało udział również Narodo-

we Odrodzenie Polski, można podtrzymać tezę o mocnej pozycji ruchów radykalnych w naszym mieście, 

zwłaszcza w perspektywie lat? Czy znane są Panu wyniki NOP z innych miast? 

3. Czy teza utożsamiająca ruch kibicowski z ruchami faszystowskimi ma podbudowę w faktach? Czy 

część wspólna obu ruchów jest na tyle widoczna, że można zestawiać ze sobą oba te podmioty? 

4. Jakimi środkami do walki z aktami wandalizmu (nawet powodowanego niechęcią do osób o innym wy-

glądzie, na przykład o innym kolorze skóry), których nie mają swoim zasięgu Pan oraz wojewoda, dysponuje 

prezydent miasta? 

Z poważaniem 

Jarosław Obremski 




